
Protokół Nr 34/2013 
z posiedzenia XXXIV Sesji Rady Gminy Obryte 

z dnia  29 listopada  2013 roku 
 
 
Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 14.04. 
 

Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXIII posiedzenia Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
6. Omówienie stanu dróg powiatowych na terenie gminy.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 

2013 r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Obryte . 
9.   Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
      podstawa obliczania podatku rolnego . 
10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIV/150/2012 Rady Gminy 

Obryte z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania  Narkomanii na 2013 rok w gminie Obryte. 

11. Ocena przygotowania gminy do okresu zimowego. 
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wolne wnioski i informacje. 
14. Zakończenie obrad. 

 
Ad. 1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad . 
 

Otwarcia posiedzenia XXXIV Sesji Rady Gminy dokonał Pan Krzysztof  Oleksa  –  
Przewodniczący Rady Gminy  Obryte. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu . 
Następnie Przewodniczący Rady  Gminy stwierdził prawomocność obrad. Na stan 
15 radnych obecnych jest 12, co stanowi quorum do podejmowania decyzji i uchwał. 
Listy obecności radnych oraz  osób zaproszonych  stanowią załączniki do protokołu. 
 

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

P.Przew.RG – porządek obrad wszyscy radni otrzymali. Proszę o zgłaszanie uwag 
lub zmian do proponowanego porządku obrad . 
P.Wójt – proszę o wprowadzenie dodatkowego punktu po pkt 10 jako pkt 11: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 
Za przyjęciem porządku obrad ze zmianą zaproponowana przez Wójta głosowało 12 
radnych (100% obecnych). 
 

Porządek obrad  ze zmianą zgłoszoną przez Wójta Gminy został przyjęty. 
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Ad.3. Przyjęcie protokołu z  XXXIII posiedzenia Sesji. 
 

P.Przew.RG – protokół z XXXIII posiedzenia Sesji był wyłożony  do wglądu.  
Uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem protokołu z  XXXIII  posiedzenia Sesji  głosowało 12 radnych(100% 
obecnych) . 
 
Protokół z XXXIII posiedzenia Sesji Rady Gminy został przyjęty . 
 

Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

P.Przew. RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Król – na dzisiejszym posiedzeniu miała być Pani z Zarządu Dróg Powiatowych w 
Pułtusku a nikogo nie widzę. 
 
Godz. 13.07- na posiedzenie przybył radny Skoczylas Tadeusz – stan radnych 
zwiększył się do 13 osób. 
 
P.Wiśniewski – przy okazji tego remontu drogi powiatowej w Ciołkowie może 
dałoby radę naprawić drogę k. Pani Radeckiej. 
P.Łojek – na drodze Gródek-Cygany porobiły się duże wyrwy w asfalcie. Trzeba 
zgłosić do powiatu. Dziękuję Panu Wójtowi za odnowienie rowu przy drodze 
powiatowej. 
P.Borczyński – co się dzieje w sprawie promu i mam pytanie do Pani mecenas , w 
miejscowości Rowy są robione pomiary geodezyjne i jak  są granice sporne , to 
geodeci każą podpisywać się, że tak jest, chociaż mieszkańcy mówią, że wg nich jest 
dobrze. Co z tym robić, jak to załatwiać. Czy mieszkańcy muszą to podpisywać. 
 

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy.  
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Wójt – przedstawię sprawozdanie z działalności Wójta od 29 października do dnia 
dzisiejszego.  
1) Dużo czasu poświęciliśmy na przygotowanie projektu budżetu na 2014 rok, jest to 
najważniejsza uchwała, która określa cele i zadania gminy na dany rok budżetowy, 
dnia 15 listopada złożyliśmy projekt budżetu do Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Ciechanowie. 
2) w dniu 5 listopada byłem na spotkaniu Wojewody Mazowieckiego z 
przedstawicielami jednostek samorządu terytorialnego w Płońsku. Spotkanie było 
poświęcone min. współpracy organów i służb odpowiedzialnych za 
przeciwdziałanie przemocy w rodzinie. W naszej gminie działa taki  zespół 
interdyscyplinarny prowadzony przez Ośrodek Pomocy Społecznej. Jest to dość 
poważny temat. Na spotkaniu były też poruszane sprawy  dotacji gmin na 
prowadzenie publicznych przedszkoli, kompetencje kontrolne organów w 
kontekście realizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach i wiele 
innych spraw. 
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3) w dniu 8 listopada odbyło się spotkanie z wykonawcą Sali gimnastycznej w 
Obrytem, z projektantem Sali oraz inspektorem nadzoru odnośnie koncepcji dachu 
na Sali gimnastycznej. 
Godz. 13.10 – na posiedzenie Sesji przybył radny Zbigniew Kisiel – stan radnych 
zwiększył się do 14 osób. 
4) informuję państwa, że wpłynęły środki finansowe na dofinansowanie gminnych 
dożynek w miejscowości Zambski Kościelne w kwocie 23.522,40 zł oraz Uroczystości 
upamiętniających poległych we wrześniu 1939 r. żołnierzy 5 Pułku Piechoty 
Legionów „Zuchowaci”  w kwocie 16.487,20 zł. 
Przedstawię Państwu jakie zadania inwestycyjne i remonty zostały wykonane  w 
2013 roku,  i jakie kwoty dofinansowania otrzymaliśmy na te zadania z zewnątrz. 
Dofinansowania dostaliśmy  z Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Mazowieckiego, z Ministerstwa Sportu i Turystyki, jak również w ramach tych 
małych projektów z Zielonych Mostów Narwi, a mianowicie: 

1) budowa sieci kanalizacyjnej w Sadykrzu , ogólny koszt zadania 1.159.854,00 zł 
dofinansowania dostaliśmy 635.619,00 zł (75% dofinansowania ), jest złożony 
wniosek, czekamy na kontrolę i prosimy o realizację dofinansowania. Ponadto 
wystąpiliśmy do Urzędu Skarbowego w Pułtusku o zwrot Vat-u w kwocie 
ponad 204.000 zł. Ta inwestycja kosztowałaby gminę ponad 200.000 zł. 

2) Sala gimnastyczna – temat 3-letni, kosztorys jest na 3.340.000 zł, 1,5 mln zł jest 
potwierdzone przez Ministerstwo Sportu i Turystyki, są to środki krajowe. 
Jest to dla nas korzystniejsze, bo tu nie zaciągamy kredytu na zapłatę faktur, 
gmina  płaci 200.000 zł, a 300.000 zł płaci Ministerstwo Sportu i Turystyki. 
Dofinansowanie wynosi 45%. Prowadzimy rozmowy na temat 
dofinansowania ze środków unijnych , konkretnie ze środków norweskich, 
więc będziemy składać jeszcze wniosek o dofinansowanie budowy tej Sali. 
Koszt Sali oprócz dofinansowania (1,5 mln zł) wynosi 1.800.000 zł, ale jeżeli 
byśmy jeszcze dostali jakieś dofinansowanie ok. 600.000 zł, to byłoby lepiej . 

3) Remont budynku świetlicy w Psarach – ogólny koszt 64.000 zł, 
dofinansowanie dostaliśmy 41.341 zł. 

4) Gminne dożynki w Zambskach – koszt 29.736 zł, dofinansowania 
otrzymaliśmy 23.522,40 zł, 

5) Uroczystości upamiętniające poległych we wrześniu 1939 r. w Zambskach – 
koszt 20.609 zł, dofinansowania dostaliśmy 16.487,20 zł. 

6) Oświetlenie uliczne Obryte-Pępkowo – kosztowało nas ok. 7.500 zł. 
7) Zakup i założenie 3 przystanków – kosztował nas 12.000 zł. 
8) Zaplanowaliśmy jeszcze wymianę okien w budynku Urzędu Gminy, część jest 

już wymieniona, 27 okien  za 13.831,88 zł, firma Budomur będzie do 20 
grudnia te okna wymieniać. Jest duża strata ciepła, olej opałowy jest drogi, jak 
wymienimy, to może będzie ekonomiczniej. 

9) Droga Psary Nowiny – dofinansowania dostaliśmy 285.863,08 zł. 
 
Na przestrzeni lat 2011-2013 na zadania inwestycyjne i remonty uzyskaliśmy 
środków z zewnątrz 3.128.697,70 zł na ogólne wydatkowanie 6.110.455,34 zł.  
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Ad.6. Omówienie stanu dróg powiatowych na terenie gminy. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Wójt – poprosiliśmy na posiedzenie sesji przedstawiciela Zarządu Dróg 
Powiatowych, ale nikt nie przybył a najlepiej byłoby, gdyby ktoś z zarządu dróg 
przedstawił jakie są plany remontów dróg powiatowych dla naszej gminy. Cieszy 
nas to, że trwa remont tej drogi w Ciółkowie i jeżeli to będzie wykonane tak jak do tej 
pory, to będzie bardzo dobrze zrobione (szeroki przepust, utwardzanie poboczy). 
Robią to dobrze. Są jeszcze inne potrzeby naprawy dróg powiatowych, ale w miarę 
ten powiat interweniuje i reaguje. Wszędzie jest mało środków. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 
2013 r. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Skarbnik – wszystkie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok dotyczą zmian w 
dochodach i wydatkach mających na celu zabezpieczenie środków na poszczególne 
wydatki budżetu do końca 2013 r.,  były omawiane szczegółowo na komisjach. Może 
nie będę ich omawiała chyba, że Państwo radni mają jakieś pytania.  
Pytań nie zgłoszono. 
P.Przew.RG – było to omawiane na komisjach. Proszę Przewodniczących Komisji o 
stanowiska  w tej sprawie.  
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Przew.RG poprosił Panią Skarbnik o odczytanie uchwały w w/w sprawie. 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych,  przeciw nie  było , 3 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 
Uchwała Nr XXXIV/211/2013 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy 
Obryte na 2013 r. została podjęta. 
 
Ad.8.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte. 
 

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:  
P.Skarbnik – zmiana WPF jest odzwierciedleniem zmian uchwały budżetowej , które 
zostały wprowadzone, zmiany WPF były omawiane szczegółowo na komisjach , 
proszę o pytania w tej sprawie. 
Pytań nie zgłoszono. 
P.Przew.RG – Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w tej sprawie.  
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
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P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
P.Przew.RG poprosił Panią Skarbnik o odczytanie uchwały w w/w sprawie. 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, przeciw nie było , 4 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 
Uchwała Nr XXXIV/212/2013  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte została podjęta. 
 
Ad.9.Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
 podstawa obliczania podatku rolnego . 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – podatki w naszej gminie nie ulegają zmianie, wszystkie podatki zostają na 
poziomie roku 2013, podatek rolny też zostaje na tym samym poziomie. Z racji 
jednak tego, że zmieniła się cena skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej 
podstawą do ustalenia podatku rolnego na 2014 rok na  kwotę 69,28 zł (było 76,16 zł), 
dlatego musimy podjąć uchwałę w sprawie podatku. Cena żyta zostaje 44 zł za 1 dt, 
czyli 110 zł z ha. Sytuacja w rolnictwie nie jest dobra, są trudności ze zbiorem 
plonów, obniżać też nie bardzo byśmy chcieli, bo stawka nie jest wysoka. Pozostałe 
podatki pozostają na tym samym poziomie. Stawka za wodę i ścieki obowiązuje do 
końca czerwca przyszłego roku, w projekcie budżetu przyjęliśmy bez wzrostu. 
Następnie P.Wójt odczytał stawki podatku od nieruchomości obowiązujące w 
bieżącym roku. 
P.Wójt – zwolnienia w podatku od nieruchomości, które były do tej pory ,dalej 
obowiązują. Podatek leśny również pozostaje bez zmian. 
P.Podpora – zgłaszam wniosek w sprawie stawki podatku rolnego, jeżeli Główny 
Urząd Statystyczny obniżył cenę skupu żyta o 7 zł, więc wypadałoby, żebyśmy i my 
zeszli z tej stawki. Zgłaszam wniosek o obniżenie ceny skupu żyta do kwoty 42 zł za 
1 dt czyli o 2 zł mniej niż się proponuje. 
P.Przew.RG – mamy dwa wnioski w sprawie obniżenia ceny skupu żyta tj. wniosek 
pana Wójta o obniżenie tej ceny do kwoty 44 zł za 1 dt oraz wniosek radnego 
Podpory o obniżenie ceny skupu żyta do kwoty 42 zł za 1 dt. Najpierw 
przegłosujemy wniosek pana Wójta. 
 
Za wnioskiem Pana Wójta o obniżenie ceny skupu żyta do kwoty 44 zł za 1 dt 
głosowało 9 radnych, 4 radnych było przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
P.Przew.RG - wniosek pana Wójta przeszedł, więc wniosek radnego Podpory nie 
będzie już głosowany. 
P.Borczyński – taki wniosek radny Podpora powinien złożyć na komisjach. 
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P.Przew.RG – proszę Przewodniczących komisji o przedstawienie  stanowisk             
w sprawie omawianej uchwały. 
P.Mroczkowski – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Socjalnych jest 
za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem omawianej uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba – Komisja Budżetowo-Gospodarcza i Planowania Przestrzennego jest za 
podjęciem uchwały. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem przedstawionej uchwały głosowało 10 radnych, 4 radnych było 
przeciw, głosów wstrzymujących nie było. 
 
Uchwała Nr XXXIV/213/2013 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej 
jako podstawa obliczania podatku rolnego została podjęta. 
 
Ad.10.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIV/150/2012 Rady Gminy 
Obryte z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  
Narkomanii na 2013 rok w gminie Obryte. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Skarbnik –zmiany dotyczą przeniesień pomiędzy poszczególnymi punktami 
zgodnie z zapotrzebowaniem do końca 2013 roku. 
Pytań nie zgłoszono. 
P.Przew.RG – Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w tej sprawie.  
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przeciw nie było, 1 radny wstrzymał 
się od głosowania. 
 
Uchwała Nr XXXIV/214/2013 zmieniająca uchwałę Nr XXIV/150/2012 Rady Gminy 
Obryte z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  
Narkomanii na 2013 rok w gminie Obryte została podjęta. 
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – wcześniej już zapowiadałem taką uchwałę, od 1 lipca obowiązuje ustawa 
śmieciowa, podjęliśmy 6 uchwał do końca grudnia 2012 roku. Natomiast w styczniu 
ustawodawca zmienił zapisy tej ustawy.Najwięcej interwencji było od osób samotnie 



 
7

gospodarujących i samotnie zamieszkałych. Dla pojedynczej osoby może ta stawka 
jest trochę za wysoka. Najpierw myśleliśmy o częściowym zwolnieniu z tej opłaty 
osoby powyżej 70 lat, jednak podeszliśmy do tego w ten sposób, że wszystkie osoby 
zamieszkałe samotnie gospodarujące zwalniamy w 50% z tej opłaty, czyli za nie 
selektywne 12 zł i za selektywne 8,50 zł. Wg naszych danych ze zwolnień 
skorzystałoby około 50 osób, to zwolnienie miesięcznie kosztowałoby nas 516 zł. 
Mamy opinię radców prawnych, że taką uchwałę możemy podjąć bez zmiany 
pozostałych uchwał.  
P.Smyk – czy muszą te osoby składać podania. 
P.Wójt – nie muszą składać podań, mamy listę tych osób, być może będą jeszcze 
jakieś poprawki, ale to już niewielkie. 
P.Przew.RG – listę zweryfikują pracownicy Urzędu Gminy, to nie jest lista 
ostateczna, na pewno będzie uaktualniona. 
P.Podpora – ja to bym wycofał i jeszcze doprecyzował tą uchwałę. Rozmawiałem na 
wsi i już jest szum. Kto to jest ten samotnie gospodarujący, jeżeli w jednym domu 
matka ma oddzielne wejście, to jest samotnie gospodarująca czy nie. 
P.Przew.RG – może to nie będzie do końca sprawiedliwe, ale musimy tu coś podjąć, 
jest to ulga dla tych osób samotnych. Jedna osoba nie wytwarza tyle śmieci co 3 czy 4 
osoby. 
P.Przew.RG – Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w tej sprawie.  
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem uchwały . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Wójt – ta uchwała wchodzi w życie od dnia 1 stycznia 2014 roku. 
P.Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciw nie było, 2 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 

Uchwała Nr XXXIV/215/2013 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty została 
podjęta. 
 
Ad.12. . Ocena przygotowania gminy do okresu zimowego. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – pogoda jesienna na utrzymanie dróg gruntowych była dość sprzyjająca. 
Chociaż już środków na utrzymanie dróg nie ma, to staramy się przynajmniej  
równać te  drogi. Jeżeli chodzi o przygotowanie gminy do okresu zimowego – to do 
końca roku obowiązuje nas stary przetarg na odśnieżanie, na 2014 rok będziemy 
nowy przetarg ogłaszać na odśnieżanie dróg bez posypywania piasku , ponieważ 
drożej będzie nas kosztowało. Jeżeli będzie potrzeba posypania piaskiem, to 
oddzielnie będziemy zamawiać taką usługę. 
 
Ad.13.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 



 
8

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – przekażę do Zarządu Dróg Powiatowych te sprawy, które dotyczą dróg 
powiatowych. Bardzo cieszymy się z remontu drogi w Ciołkowie. Jednak k. Pana 
Radeckiego w tym roku raczej się nie uda naprawić, ale jak będę rozmawiał odnośnie 
naprawy naszej drogi  Gródek-Cygany asfaltem , to wspomnę jeszcze o tej drodze. 
Przy okazji lania asfaltu w Ciółkowie ,firma wykonująca ten remont  ma przywieźć 
asfalt na naszą drogę Gródek -Cygany. Mam nadzieję, że jeszcze zdążymy to 
naprawić.  Odnośnie zapytania P.Borczyńskiego – na prom mamy w budżecie 15.000 
zł, kazałem zmniejszyć tą kwotę w budżecie, ale zadanie zostało. Złożyliśmy 
wniosek do Ministerstwa Obrony Narodowej w tej sprawie, wniosek leży już 2 m-ce i 
nie mamy żadnej odpowiedzi. Mam zaprzyjaźnioną osobę w Ministerstwie, która 
odszukała ten wniosek i powiedziała , że na razie mamy czekać. Dzwoniłem też do 
Agencji Mienia Wojskowego w sprawie pozyskania pontonów. Jeżeli chodzi o nowy 
prom, pracownik Politechniki Warszawskiej wyliczył, że kosztowałby 2 mln zł, więc 
nie stać nas na to. Jest to temat bardzo ważny, czuwamy nad tym cały czas. 
P.Radca – geodeci mają szerokie uprawnienia, ustawa im zezwala na 
przeprowadzanie pomiarów, nikt nikogo jednak nie zmusi do podpisu dokumentu. 
Wszelkie sprzeciwy należy zgłaszać się do Starostwa Powiatowego do Wydziału 
Ewidencji Gruntów.  
P.Borczyński – oni twierdzą, że u wszystkich się nie zgadza, jest sporna granica , 
każą podpisać a później trzeba na własny koszt sprowadzać geodetę. 
P.Radca –nikt nikogo nie zmusi do podpisania tego , że są sporne granice. Jeżeli 
byłyby indywidualne przypadki i  problemy u konkretnych osób, to proszę ich 
przysłać na dyżur  w środę , to będę udzielała porad w tym zakresie. 
 
Ad.14.Wolne wnioski i informacje. 
 
P.Przew.RG – mam pytanie do Pana redaktora z Głosu Pułtuska, z ostatniej sesji 
zatytułował artykuł „Zadyma w gminie Obryte”. Nie wiem ,co pan rozumie pod 
słowem „zadyma”, ale myślę, że chyba tak strasznie nie było. Proszę nie podwyższać 
tej  temperatury, jaka tu się dzieje, bo nie jest tak źle. 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Redaktor Łach – nie wiem,  co Pan Przewodniczący rozumie po słowem „zadyma”. 
P.Przew.RG – pan pierwszy użył tego słowa, dlatego ja pytam. 
P.Redaktor Łach – mam takie prawo. 
P.Podpora – jak na mój temat produkowaliście fałszywe informacje , to pan nikomu 
uwagi nie zwracał a teraz Pan czuje się urażony. 
P.Przew.RG – ja nie czuję się urażony, ja tylko pytam. 
P.Rogulski – sołtys wsi Rozdziały – 2 wywrotki żwiru bym prosił między 
Sokołowem a Rozdziałami. 
P.Król – w imieniu mieszkańców Gródka Nowego dziękuję za remont studzienki 
kanalizacyjnej Gródku Nowym. 
P.Smyk – sołtysi dopiero byli po teczki, już na ten temat żeśmy rozmawiali .Sołtysów 
się traktuje jak „popychadło”. Ostatecznie te nakazy i decyzje „paliwowe” – 
roznosimy , ale upomnienia to gmina powinna wysyłać. Po pierwsze- wiemy jakie są 
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zaległości, poza tym czasami trzeba chodzić po 3 razy, żeby kogoś zastać w domu. 
Jak wyślecie pocztą, zaniesie od razu. Po co mordować tych sołtysów. 
P.Postek – od Państwa Fornalskich w Obrytem do drogi na Gostkowo,  studzienki od 
deszczówki nie odbierają wody, trzeba je wyczyścić, ponieważ ta woda wiosną  z 
drogi spływa na moją posesję. 
P.Kisiel – 1 lampa k. Pani Teklińskiej jest potrzebna w Bartodziejach, jakby można 
było założyć. 
P.Linka –sołtys wsi Zambski Kościelne-  w Zambskach są potrzebne 3 lampy i proszę 
już tyle czasu. 
P.Lesiński – sołtys wsi Tocznabiel – po ostatnim równaniu drogi w Tocznabieli jest 
gorzej niż było przed równaniem. Niech Pan coś z tą drogą zrobi. 
P.Wójt – mamy tylko trochę środków w budżecie na utrzymanie zimowe dróg, na 
Gostkowo jeszcze musimy zawieźć trochę żwiru, na Zambski tzw. Mruczek też, więc 
może uda nam się zawieźć i na Rozdziały. Jeżeli chodzi o roznoszenie upomnień 
przez sołtysów – ja też byłem sołtysem, to jest funkcja społeczna.  Nakazy podatkowe 
i upomnienia roznosi sołtys. Taka jest rola sołtysa. 
P.Linka – ludzie zwracają uwagę na to , że upomnienia nie są w kopertach. Ja nie 
muszę i nie powinnam wiedzieć, ile kto ma zaległości do zapłacenia. 
P.Wójt – wysyłka pocztą kosztowałaby nas 5,60 zł. 
P.Smyk – była rozmowa Wójta z radcą prawnym i powiedział, że prawie wszędzie są 
jakieś ryczałty , chociaż na te paliwo. Rozmawialiśmy o tym na korytarzu i tak 
powiedział mecenas Nieścior. 
P.Wójt – ze mną w tej sprawie nie rozmawiał. 
P.Smyk – była u mnie rodzina z Gniezna i tam sołtys ma 400 zł ryczałtu, mają za sesję 
więcej płacone. Nie chodzi o to ,żeby zarabiać, ale chociaż na te paliwo, żeby nie 
dokładać. 
P.Wójt – chciał pan być sołtysem, nikt nie zmuszał Pana. 
P.Smyk – Pan też chciał być Wójtem i pieniądze Pan bierze. 
P.Wójt – ja o ryczałcie nie słyszałem, takiego ryczałtu nikt tu nie wprowadził. Diety 
dla sołtysów są jedne z wyższych w powiecie pułtuskim. Od podatku każdy sołtys 
ma prowizję. 
P.Smyk – daj nam prowizję od całego podatku ze wsi. Jak ja mam przyjąć podatek, 
jak ludzie wpłacają do gminy. 
P.Przew.RG – to nie jest wina Wójta, że ludzie przynoszą pieniądze do gminy. 
P.Wójt – odnośnie oczyszczenia „deszczówki” , to trzeba wziąć jakiś sprzęt i to 
wyczyścić, inaczej nie da rady. 
P.Smyk – potrafi pan dokończyć „ kto pracuje społecznie…” 
P.Wójt – nikt społecznie nie pracuje, bo są diety. Kiedy Pan gdzie jest, to tylko 
pieniądze są najważniejsze. 
P.Smyk – ja nie będę dopłacać do gminy. Po 4 razy jeżdżę do jednej osoby, kto mi 
zwróci za paliwo. 
P.Wójt – jeżeli chodzi o lampy oświetlenia ulicznego – w tym roku już nigdzie nie 
zrobimy, nie mamy środków. Równanie drogi w Tocznabieli – było to robione po 
deszczu. Jest projekt zrobiony na tą drogę w Tocznabieli. Jeżeli będzie możliwość, to 
będziemy to wprowadzać i będziemy się ubiegać o środki z zewnątrz. 
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P.Chodyna – sołtys wsi Cygany – kiedy będzie się normalnie świeciło światło na 
drogach. 
P.Wójt – dzisiaj ta firma jest w terenie . O co chodzi. 
P.Chodyna –  godziny zapalania i gaszenia są niedobre. 
P.Dyga T. – Kierownik Referatu Rolnictwa – po południu światło świeci się od 
godz.16 do 23, natomiast rano zapala się o godz. 5 i świeci do godz. 7. 
P.Przew.RG – proponuję zgłosić się do Pana Dygi i ustalić te godziny zapalania i 
gaszenia , na forum sesji nie będziemy tego ustalać. 
P.Wójt –  jutro są imieniny Andrzeja a mamy radnych i sołtysów Andrzejów, więc 
składam im serdeczne życzenia imieninowe. 
 
Ad.15. Zakończenie obrad. 
 

Godz. 14.08 – Pan Przewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie  XXXIV 
Sesji Rady Gminy Obryte. 
 

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokolant: 
 
/Zofia Bala/ 
         

Przewodniczący Rady Gminy 
 
                          /Krzysztof Oleksa/ 


